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                                             PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local  al  Municipiului  

Târgu Mureş din data de  24 aprilie 2025 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali în funcție, sunt prezenți la ședință 22 de consilieri, 

dintre care domnii consilieri György A., Iszlai T. și Jakab I. participă online. Absentează domnul 

consilier Puiac Claudiu. 

Dl. consilier Kelemen: - Bună ziua stimați colegi, aș propune să începem în prima 

fază cu A.G.A Administrator Imobile și Piețe S.R.L., dau cuvântul d-șoarei Frunda. 

 

 

A.G.A. SC Administrator Imobile și Piețe SRL 

 

Dl. consilier György: - Vă rog să consemnați că dacă nu votez, sunt pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - Stimați colegi declar deschisă ședința ordinară a Consiliului 

local Târgu Mureş, în primă fază aș supune la vot ordinea de zi, după cum știți avem 18 puncte 

pe ordinea de zi și două puncte în regim de urgență. Domnul consilier Birtalan probabil că vreți 

să luați cuvântul procedural, vă rog. 

Dl. consilier Birtalan: - Bună ziua stimați colegi, eu la punctul 1, 9 și 17 nu voi 

participa la vot. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Rog să opriți aparatul când ajungem la vot. Domnul consilier 

Mașca, tot procedural? 

Dl. consilier Mașca: - Da.  

Dl. consilier Kelemen: - Vă rog.  

Dl. consilier Mașca: - Mulțumesc. O să votez împotriva ordinii de zi, pentru că, ca 

acum opt sau nouă ani, când primarul Florea nu punea proiectele P.O.L. pe ordinea de zi, nici 

acuma actuala conducere a Primăriei n-a catadicsit să le pună. Ar fi bine dacă se poate să fie 

puse cât mai repede, indiferent de ce fel de avize dau, nu știu cine, angajați din primărie. 

Mulțumim frumos.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și eu. Am înțeles, supun la vot ordinea de zi cu 

cele două puncte în regim de urgență, vă rog. 

Cine este pentru? – 17 voturi (2 voturi online Iszlai I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Bungărdean E., Istrate M.) 
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Ordinea de zi a fost aprobată. 

Dl. consilier Kelemen: - Ordinea de zi a fost acceptată cu 2 voturi împotrivă și 2 

abțineri. Începem, înainte să începem dezbaterea  punctelor am primit informația că procedural 

ar trebui să votăm prima dată procesul verbal al ședinței anterioare. Deci supun la vot procesul 

verbal al ședinței din data de 27 martie 2025.Vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 22 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? –  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Bine, stimați colegi începem dezbaterea  

punctelor de pe ordinea de zi. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea „Listei de priorități” pentru anul 2025, în 

vederea repartizării spațiilor cu altă destinație decât aceea de locuințe aflate în proprietatea 

municipalității și administrate de SC LOCATIV SA. 

Dl. consilier Kelemen: - Toate comisiile au fost de acord, nu văd intervenții dacă nu 

văd, vă rog să votăm. 

Cine este pentru? – 19 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

Cine se abține? –  

Dl. Birtalan I. nu a votat. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 2 voturi împotrivă 

Dl. consilier Kelemen: - Ceilalți colegi din online? 

Dl. consilier Jakab: - De acord. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Proiectul de hotărâre a fost acceptat mergem 

mai departe.  

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Administrației Grădinii Zoologice 

și a Platoului Cornești la evenimentul „Noaptea Muzeelor” și aprobarea unor taxe speciale 

aplicabile pe durata acestuia. 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord. Nu văd intervenție. Supun la vot. 

Vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru și 2 abțineri. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea aderării unei unități administrativ teritoriale la 

Asociația de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA INVEST MUREȘ”. 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, nu văd intervenție supun la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab T., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 1 vot (Mașca D.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru și 1 abținere. 
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Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării directe a terenului în suprafață de 455 

mp din suprafața totală de 495 mp situat pe str. Aleea Covasna, nr. 1, aparținând domeniului 

privat al Municipiului Târgu Mureș  

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord. Nu văd intervenție, stați puțin că 

așa nu văd dacă, cred că cineva vrea să ia cuvântul, domnul Bungărdean aveți cuvântul. 

Dl. consilier Bungărdean: - Da, vă mulțumesc, am vrut să vă întreb dacă s-a avut în 

vedere ca pe acest teren să se construiască vreo parcare sau să se facă un parc, având în vedere 

că a trecut proiectul de hotărâre prin care se ridică și mașinile de pe străzile mai înguste de șase 

metri, știm problemele care le avem în Aleea cel puțin dacă careva dintre dumneavoastră a fost 

pe acolo se parchează, chiar se și blochează anumite străduțe din cauză că sunt multe mașini. 

Am avut o discuție cu reprezentantul celor de la ADP cu domnul Moldovan, am înțeles că sunt 

niște proiecte prin care se vor construi anumite parcării în cartiere, nu știm când, vom vedea. 

Vreau să vă întreb dacă puteți      să-mi răspundeți acum, dacă nu în scris, dacă nu se poate să se 

construiască niște locuri de parcare în acel loc, sau dacă aveți, nu aveți și alte proiecte pentru 

acel spațiu, știm că clădirea este deja în proprietate privată dar se poate și expropria în caz că 

avem anumite proiecte, vă mulțumesc  

Dl. consilier Kelemen: - Doamna Frunda, vă rog. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc frumos, eu nu știu cum se poate acolo edifica 

sau înființa o parcare, având în vedere că pe terenul existent, pe terenul care urmează să fie 

vândut direct către proprietarul imobilului care există pe acel teren este acolo, adică avem o 

clădire peste teren. Terenul care urmează să fie vândut este amprenta de sol al imobilului, adică 

se vinde terenul de pe sub clădire. Exact. Deci nu știu dacă momentan există sau în viitor o să 

existe posibilitatea ca pe acel teren să se înființeze orice altceva, având în vedere că există o 

clădire pe acel teren. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Asta a zis domnul Bungărdean, că 

eventual poate fi expropriat , știa despre asta. Domnul Mașca aveți cuvântul. 

Dl. consilier Mașca:- Votez pentru, este o proprietate, îi normal să poată să cumpere 

terenul de sub proprietatea acelei persoane private și ce spuneam în Comisie spun și in plen să 

rămână în procesul verbal rog ADP-ul să ajute pe cei din Valea Rece și nu numai să poată să-și 

cumpere terenul de sub casele care sunt construite regulamentar și plătesc impozite la zi la 

primărie, mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Domnul consilier Bâta vă rog. Nu vă 

auzim. Nu vă auzim, microfonul nu merge încă, acum.  

Dl. consilier Bâta: - Câteva clarificări legate de temeiul juridic care stă la baza vânzării 

directe. Deci există două hotărâri de Consiliu Local din 2019 și 2024 prin care s-a aprobat 

vânzarea directă a unor categorii de terenuri prin excepție de la Codul administrativ care prevede 

vânzarea prin licitație publică, una din categoriile de terenuri se referă la terenurile aflate sub 

construcție cum este și cazul de față la punctul patru de pe ordinea de zi. Deci este un teren aflat 

sub construcție. Acest teren formează, se pot vinde, există temei legal pentru această vânzare în 

baza unui raport de evaluare iar restul terenurilor care nu se încadrează în aceste categorii 



4 
 

urmează să fie supuse procedurii normale, licitație publică. Deci, din acest această cauză, 

suprafața totală despre care discutăm la punctul patru nu a putut să facă obiectul vânzării directe 

pentru că doar o parte din teren se află sub construcție, o parte rămâne în domeniul privat al  

municipiului Târgu Mureș, urmează să fie valorificat într-una din forme: concesiune, taxă de 

ocupare a domeniului public. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte. Stimați colegi să trecem la vot vă rog. 

Supun la vot materialul numărul patru. 

Cine este pentru? – 21 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 1 vot (Bungărdean E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru și 1 abținere. 

 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind transmiterea în folosința gratuită Inspectoratului de 

Poliție Județean Mureș a patru spații în suprafață totală de 50,15 mp din imobilul situat pe strada 

Kós Károly  nr. 1B, aflat în proprietatea Municipiului Târgu Mureș, pentru desfășurarea 

activității 

Dl. consilier Kelemen: - S-a formulat un amendament în Comisia juridică, conform 

căruia, în contractul de comodat la articolul 15 ar trebui completat astfel, după sintagma electrică 

se introduce următoarele:  proporțional cu suprafața folosită după care propoziția se continuă 

nemodificat. Asta este deci amendamentul, dacă există intervenții? Nu văd intervenții. Atunci 

supun la vot materialul în forma originală. Vă rog. 

Cine este pentru? – 2 voturi (Csiki Zs., Istrate M.) 

Cine este împotrivă? –  17 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Benedek Th., Mașca D.) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată 2 voturi pentru, 17 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

Dl. consilier Kelemen: - Nu a trecut forma originală. Supun la vot  amendamentul 

formulat în Comisia Juridică. Vă rog. 

Cine este pentru? – 19 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și acum hotărârea în întregime cu amendamentul 

aprobat. Vă rog. 

Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  1 vot (Veress B.) 

Cine se abține? – 1 vot (Mașca D.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru,1 vot împotrivă și 1 abținere. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  avizarea ajustării tarifului de operare al operatorului 

serviciului delegat și încheierii unui act adițional la contractul de servicii pentru prestarea 

activității de colectare separată și transport separat al deșeurilor menajere și al deșeurilor similare 

provenind din activități comerciale din industrie și instituții, inclusiv fracții colectate separat, 



5 
 

componente ale Serviciului de Salubrizare al județului Mureș – Zona 2 - Târgu Mureș” nr. 

3629/27.06.2023 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord. Doamna Frunda aveți cuvântul. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc domnule președinte, aș avea un amendament la 

articolul 9 care va avea următorul cuprins: se mandatează viceprimarul municipiului Târgu 

Mureș, domnul Kovács Mihaly Levente să voteze în A.G.A.  Asociația de Dezvoltare 

Intercomunitară Ecolect Mureș, aprobarea actului adițional conform articolului 6. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc mult. Dacă sunt alte intervenții? Nu văd, atunci 

supun la vot proiectul în forma originală. 

Cine este pentru? – 1 vot (Maior C.) 

Cine este împotrivă? –  18 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Veress B., Mașca D.) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 1 vot pentru, 18 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

Dl. consilier Kelemen: - Amendamentul formulat de domnișoara Frunda. 

Cine este pentru? – 17 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab T.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 4 voturi (Istrate M., Bungărdean E., Mașca D., Veress B.) 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și acum hotărârea în întregime cu amendamentul 

aprobat. Vă rog. 

Cine este pentru? – 18 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi (Veress B., Bungărdean. E.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Istrate M., Mașca D.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 2 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind avizarea modificării tarifelor de operare pentru activitățile 

de sortare a deșeurilor reciclabile, compostare a biodeșeurilor și transfer a deșeurilor prin 

exploatarea Stației de Sortare, Compostare și Transfer Cristești din județul Mureș  și avizarea 

actului adițional nr. 2 la Contractul nr. 1491/07.03.2024 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, domnișoara Frunda aveți 

cuvântul. Presupun că aceleași amendamente.  

Dna. consilier Frunda: - Același amendament, acum la articolul 4, care va avea 

următorul cuprins: se mandatează viceprimarul municipiului Târgu Mureș domnul Kovács 

Mihaly Levente să voteze în A.G.A.  Asociația de Dezvoltare Intercomunitară Ecolect Mureș 

aprobarea actului adițional conform articolului 2 la contractul numărul 1491/07.03.2024 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, nu văd altă intervenție, supun la vot forma 

originală. 

Cine este pentru? – 1 vot (Șarlea H.) 

Cine este împotrivă? –  19 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine se abține? – 1 vot (Mașca D.) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată, 1 vot pentru, 19 voturi împotrivă și 1 abținere. 

Dl. consilier Kelemen: - N-a trecut,  amendamentul formulat de domnișoara Frunda. 

Cine este pentru? – 17 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine este împotrivă? –   
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Cine se abține? – 4 voturi (Istrate M., Bungărdean E., Mașca D., Veress B.) 

Dl. consilier Kelemen: - Și în fine, proiectul de hotărâre în întregime cu amendamentul 

aprobat. 

Cine este pentru? – 18 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi (Veress B., Bungărdean E.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Istrate M., Mașca D.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru și 2 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre privind indexarea impozitelor și taxelor locale care constau într-

o anumită sumă în lei sau care sunt stabilite pe baza unei anumite sume în lei, respectiv 

reactualizarea amenzilor prevăzute la art. 493 alin. (3) și (4) din Legea nr. 227/2015 privind 

Codul fiscal, cu rata inflației de 5,6%, începând cu anul 2026 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, nu văd intervenție, domnul 

Bungărdean vă rog. 

Dl. consilier Bungărdean: - Da, vă mulțumesc. Aici vreau să le transmit și colegilor 

dumneavoastră de la București că ar trebui mai întâi să indexeze la început de an pensiile și nu 

doar taxele, impozitele și amenzile care avem , pe care toți suntem supuși să le achităm, vă 

mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă referiți desigur la colegii noștri din 2025 nu?  Adică 2015? 

Ok, doar că legea este din 2015. Mulțumesc, supun la vot proiectul de hotărâre numărul 8. 

Cine este pentru? – 18 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  4 voturi (Veress B., Bungărdean E., Istrate M., Mașca D.) 

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru și 4 voturi împotrivă.  

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de  hotărâre privind aprobarea Bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 

2025 al S.C. Locativ S.A. Târgu Mureș 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord , din câte am înțeles, domnul 

Birtalan nu participă la vot, da? Opriți eventual , domnul Mașca aveți cuvântul. 

Dl. consilier Mașca : - Mulțumesc și în comisii spuneam, am avut discuții și cu domnul 

Ujică legat de Piețe și de Locativ, nu înțeleg de ce se păstrează două firme ale Primăriei care au 

activități de fapt comune și cum nu sunt bani de fapt în piață și nu este o situație economică roză 

noi mărim taxele la oameni. Cred că ar fi bine să se ia în calcul o dispariție a unui S.R.L. să 

rămână      S.A.-ul sau viceversa și în felul acesta facem niște economii și o să fie mai eficientă 

activitatea noastră. O să avem un singur A.G.A. la care participăm. Mulțumim. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. De fapt, luăm act de prevederile legale și facem 

majorarea taxelor conform unei legi da? Dar am înțeles ce ați vrut să ziceți , nu văd alte 

intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre numărul 9. 

Cine este pentru? – 19 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  1 vot (Mașca D..) 

Cine se abține? – 1 vot (Veress B.) 

Dl. Birtalan nu a votat. 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru,1 vot împotrivă și 1 abținere. 
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Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea dezlipirii imobilului în suprafața de 823 mp 

identificat în CF nr. 132403 Târgu Mureș situat în str. Predeal nr. 25 și  atestarea apartenenței  

la domeniul privat al Municipiului Târgu Mureș a  suprafeței de teren de 159 mp identificată în 

CF nr. 146189 Târgu Mureș și a suprafeței de 664 mp identificată în CF 146190 Târgu Mureș 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, nu văd intervenții, supun la vot 

materialul vă rog. 

Cine este pentru? – 22 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi pentru.  

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință a Consiliului Local al 

Municipiului Târgu Mureș, pentru perioada mai – iulie 2025. 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, domnul viceprimar Kovács aveți 

cuvântul. 

Dl. consilier Kovács: - Bună ziua, îl propun pe domnul Kelemen Marton. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Nu văd altă intervenție, în acest caz 

supun la vot cu propunerea formulată de domnul Kovács. 

Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? – 2 voturi ( Mașca D., Veress B.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru și 2 abțineri. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc mult și de încredere. Mergem mai departe.  

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind   aprobarea ajustării și modificării tarifelor prevăzute în 

cadrul Contratului nr. 1/19.02.2024- de  delegare a serviciului public de salubrizare pentru 

activitățile de măturat, spălat, stropire și întreținerea căilor publice, precum și colectarea 

cadavrelor animalelor de pe domeniul public și predarea acestora către unitățile de ecarisaj sau 

către instalațiile de neutralizare și pentru activitățile de curățare și transportul zăpezii de pe căile 

publice din localitate și menținerea în funcțiune a acestora pe timp de polei sau îngheț, în 

municipiul Târgu Mureș, prin contract de prestări de servicii, din Legea nr. 98/2016 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, domnișoara Frunda aveți 

cuvântul. 

Dna. consilier Frunda:- Mulțumesc, la articolul 2, punctul 2, așa avea o modificare 

care va avea următorul cuprins: se mandatează viceprimarul municipiului Târgu Mureș domnul 

Kovács Mihály Levente cu semnarea actului adițional menționat la aliniatul 1. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, domnul consilier Bungărdean aveți cuvântul. 

Dl. consilier Bungărdean: - Dacă poate cineva să-mi răspundă, la punctul 2 am văzut 

golire coș de gunoi în anexă, se modifică de la 184 de lei pe tonă dacă bine am înțeles la 521. 

Deci, această așa mare diferență, dacă poate cineva să-mi răspundă la acest lucru. Dacă nu o 

formulez ca și interpelare.  

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, este aici domnul director de la ADP,  îi dau 

cuvântul. Mai aproape că nu se aude nimic,. 
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Dl. director Moldovan: -  Ținând cont că tariful pentru golitul coșului de gunoi include 

inclusiv  tariful de depozitare de la groapă și respectiv acea taxă de economie circulară care s-a 

majorat de la 80 de lei la 160 de lei pe tonă, prin calculele din fișa de fundamentare rezultă 

această mărire a acestui tarif și raportat la cantitățile de deșeuri care se colectează din coșurile 

de gunoi. Deci toate elementele sunt cuprinse în fișa de fundamentare, care dacă ați studiat un 

picuț, reies aceste costuri mai mari față de cum au fost inițial. De aia și apare și modificare și 

ajustarea prețului. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumim domnule director, dacă sunt alte intervenții, nu 

văd altă intervenție supun la vot în formă originală, pe urmă amendamentul formulat de doamna 

Frunda. Forma originală. 

Cine este pentru? –  

Cine este împotrivă? –  17 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine se abține? – 4 voturi (Istrate M., Benedek Th., Șarlea H., Veress B.) 

Hotărârea inițială nu a fost adoptată 17 voturi împotrivă și 4 abțineri. 

Dl. consilier Kelemen: - Amendamentul formulat de doamna Frunda. Vă rog. 

Cine este pentru? – 16 voturi (2 voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine este împotrivă? –  1 vot (Mașca D.) 

Cine se abține? – 4 voturi (Istrate M., Bungărdean E., Șarlea H., Veress B.) 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și acum proiectul de hotărâre 12  în întregime, cu 

amendamentul aprobat vă rog. 

Cine este pentru? – 17 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi ( Mașca D., Bungărdean E.) 

Cine se abține? – 3 voturi (Istrate M., Șarlea H., Veress B.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru , 2 voturi împotrivă și 3 abțineri. 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind darea în administrare către Administrația Națională Apele 

Române, Administrația Bazinală de Apă Mureș a unor terenuri proprietate publică a 

Municipiului Târgu Mureș  aferente Canalului Turbinei  

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, nu văd intervenții. Supun la vot. 

Vă rog. 

Cine este pentru? – 22 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 22 voturi pentru. 

 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea lit. d) din anexa nr.1 a HCL nr. 

371/18.10.2022 privind actualizarea documentației tehnico-economice (faza PTE conf. HG 

907/2016) și a  indicatorilor tehnico-economici aferenți aprobați prin Hotărârea Consiliului local 

nr. 370 din 29.11.2018 și actualizați prin Hotărârea Consiliului local nr. 147 din 25.04.2019 

respectiv prin Hotărârea Consiliului local nr. 39 din 27 februarie 2020,  conform anexei nr. 1, 

inclusiv anexa nr. 2 privind descrierea investiției,  pentru proiectul „Reamenajarea 

infrastructurii pe coridorul deservit de transportul public local pe zona vest-centru a 
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Municipiului Tîrgu Mureș”, proiect propus spre finanțare prin Programul Operațional Regional 

2014-2020, Axa prioritară 4 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord. Domnul Bungărdean aveți 

cuvântul. 

Dl. consilier Bungărdean: - Vă mulțumesc. Dacă bine am înțeles proiectul acesta se 

va finaliza în 2027 decembrie , dacă puteți să-mi răspundeți dacă bine am înțeles? Și vreți ca 

termenul să fie prelungit cu 60 de zile, adică să mai avem un șantier încă 60 de zile, asta am 

înțeles eu din acest proiect, eu mă voi opune acestui proiect pentru că nu vrem să avem iarăși 

aceleași discuții.Vă mulțumesc pentru aceasta.  

Dl. consilier Kelemen: -Vă mulțumesc și eu pentru opunere. Dacă este altcineva? Nu? 

Vă rog. Supun la vot. 

Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –  1 vot (Bungărdean E.) 

Cine se abține? – 1 vot ( Istrate M.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 1 abținere. 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea schimbării destinației imobilului situat în str. 

Valea Rece, nr. 21/5 din spațiu cu altă destinație  în cea de locuință 

Dl. consilier Kelemen: -  Comisiile au fost de acord, domnul consilier Birtalan, vă rog 

procedural , nu participați la vot, opriți microfonul. 

Dl. consilier Birtalan: - Nu particip la vot la punctul 15, vă mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: -  Opriți microfonul. Dacă nu sunt alte intervenții și nu văd, 

atunci supun la vot. Vă rog. 

Cine este pentru? – 21 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., György A.) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind îndreptarea erorii materiale din art. 13 lit. c din 

Regulamentul privind activitatea de ridicare, transport, depozitare, eliberare sau valorificare a 

vehiculelor staționate neregulamentar care blochează circulația precum și a celor fără stăpân și 

abandonate pe domeniul public sau privat al statului sau a Unității administrativ-teritoriale a 

Municipiului Târgu Mureș, sens în care taxa aprobată la lit. c în cuantum de 50 lei + T.V.A. /zi 

să fie suplimentară la art. 13 , litera ,,b,, 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, însă în comisia de comerț s-au 

formulat cu amendamente.  Primul se referă la titlul proiectului de hotărâre și se elimină sintagma 

„sens în care taxa aprobată la litera c)  în cuantum de 50 de lei să fie suplimentară etc. etc., ceea 

ce v-am citit;  iar al doilea se referă la art. 1 din proiectul de hotărâre  care se modifică și se  

completează  

după cum urmează:  

„Art. 1. Se aprobă îndreptarea erorii materiale din art. 13, lit. c din Regulamentul privind 

activitatea de ridicare, transport, depozitare, eliberare sau verificare a vehiculelor staționate 
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neregulamentar care blochează circulația precum și a celor fără stăpân și abandonate pe 

domeniul public sau privat al statului sau a Unității administrativ-teritoriale a Municipiului 

Târgu Mureș, după cum urmează:  

„c) 50 lei + TVA/zi suplimentar față de taxa de la punctul b)  pentru vehiculul depozitat mai mult 

de 24 ore la locul de depozitare.” 

Astea sunt deci cele două amendamente. Nu văd intervenții și dacă nu văd atunci în 

prima fază, supun la vot  proiect de hotărâre în forma originală, vă rog. 

Cine este pentru? – 1 vot (Istrate M.) 

Cine este împotrivă? – 19  voturi (2 voturi online: Iszlai T. si Jakab I.) 

Cine se abține? – 1 vot (Veress B.) 

Proiectul  n-a trecut în forma originală. Supun la vot primul amendament care se 

referă la eliminare a sintagmei din titlul proiectului. 

Cine este pentru? – 18 voturi  (2 voturi online: Iszlai T. si Jakab I) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi  (Birtalan I., Karacsony E., Șarlea H.) 

Cine se abține? -  

 Și acum al doilea amendament care se referă la Articolul 1, după cum v-am citit 

anterior, vă rog. 

Cine este pentru? – 19 voturi (2 voturi online) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Birtalan I., Șarlea H.) 

Cine se abține? –  

Și acum proiectul nr. 16 în întregime, cu cele două amendamente aprobate. 

Cine este pentru? – 21 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., Gyorgy A.)) 

Cine este împotrivă? – 1 vot  (Șarlea H.) 

Cine se abține? -  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru și 1 vot împotrivă. 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii unor contracte de 

închiriere/comodat pentru spaţiile cu altă destinaţie decât aceea de locuinţe și repatizarea unui 

spațiu aflat  în proprietatea municipalităţii și administrat  de S.C. LOCATIV S.A 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord. Domnul consilier Mașca. 

Dl. consilier Mașca: -  Mulțumesc. Aș dori să reiau aceeași întrebare, veșnica 

întrebare,  când anume se reziliază aceste contracte, mai ales la firme, și se vor organiza licitații 

pentru aceste spații publice conform Codului administrativ în vigoare, astfel încât să generăm 

șanse egale pentru ca și alții să aibă acces la astfel de spații deținute de municipalitate și să avem 

la buget poate mai mulți bani, urmare a licitațiilor care se vor organiza. Dacă se poate, nu se 

poate răspuns acuma, să fie trimis în scris să rămână dovada ca interpelare. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Este bine. O să primiți în scris răspunsul, supun la vot  

proiectul de hotărâre nr. 17. 

Cine este pentru? – 16 voturi (2 voturi online: Iszlai T., Jakab I., Gyorgy A.) 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Mașca D.) 

Cine se abține? – 3 voturi (Benedek Th., Bungărdean E., Veress B.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 3 abțineri. 

(Nu a votat dl. consilier Birtalan Istvan) 
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Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

  Proiect de hotărâre privind  aprobarea încheierii unor acorduri de colaborare în 

vederea realizării în parteneriat a unor evenimente culturale, sportive și educaționale de interes 

public local care se desfășoară în anul 2025. 

Dl. consilier Kelemen: - Comisiile au fost de acord, s-au formulat amendamente în 

comisia de buget, respectiv în comisia de urbanism, iar comisia de învățământ  și cea juridică au 

fost de acord cu aceste amendamente.  

Dacă sunteți de acord, stimați colegi, citesc prima dată amendamentele și pe urmă vă 

dau cuvântul. 

Comisia de buget – amendament, s-a suplimentat lista activităților desfășurate în 

parteneriat: 25 mii lei pentru Asociația PRO FOLK DANCE, pentru întâlnirea grupelor 

profesioniste de folclor;  180 mii lei pentru  ASOCIAȚIA SOCIAL MED pentru activități de 

combatere a abuzurilor cu drogurile.  Această a doua activitate va fi sub activitățile de educație.  

Al treilea punct  în amendamentul de la comisia de buget, în Anexa 1 la  numărul crt. 

4 la poziția Aport propus aprobat de Consiliul Local, se va completa cu asigurarea curse  

autobuze între diferite puncte ale orașului și locația evenimentului, între 03 – 07.07.2025 

 La fel, comisia de buget a fost de acord  cu amendamentele din comisia de urbanism. 

Comisia de urbanism -  amendamente: La  CAP. III – EDUCAȚIE, PCT. 1 " Se va 

suplimenta de la valoarea de 50.000 lei, la 65.000 lei.   EDUCAȚIE, PCT. 2 " Se va suplimenta 

de la valoarea de 30.000 lei,  la 39.310 lei.   

Astea sunt, deci,  amendamentele,  când o să ajungem acolo, o să le supun la vot  ca 

amendamentul comisiei de buget, respectiv amendamentul comisiei  de urbanism. Stimate 

domnule consilier Mașca,  aveți cuvântul. 

Dl. consilier Mașca: - Mulțumesc. Aș dori, dacă se poate să mi se răspundă în scris, 

unde au fost afișate/anunțate  aceste parteneriate, pe site-ul primăriei, pe pagina de Facebook, 

ș.a.m.d.?  După ce criterii s-au dat sumele și s-au selectat din cele care au fost selectate, din 

zecile de parteneriate aflate pe pile, cunoștințe, relații, de unele ONG-uri?  Pentru că nu vreau 

să vă ascund, lucrez cu avocatele ca ales local, ca să dau în instanță municipalitatea, pentru că 

este o bătaie de joc la adresa  celorlalți implicați în comunitate, care stau în Târgu Mureș nu au 

plecat la Cluj, la Budapesta sau la București, și care, culmea, ei nu primesc nimic, pentru că 

trebuie să facă 70 de puncte și poate nu le mai rămân bani, deoarece se dau preferențial la câțiva.  

Partea și mai dureroasă este că astăzi mă sună o mamă care are copil cu dizabilități, este a treia 

mamă care mă sună și cu care  discut în ultimul aproape un an de zile, și care spune că, din 

păcate, s-a reactivat cancerul mamar și că nu are unde să lase copilul cu dizabilități când trebuie 

să meargă la tratament, pentru că Târgu Mureș nu are un centru-respiro pentru astfel de situații 

delicate.  Deși este un oraș în primele 15 din țară ca buget în România, ca UAT.  Este pur și 

simplu o mare bătaie de joc la adresa unor astfel de familii și  cu probleme delicate, ca noi să 

finanțăm cu sume imense  distracția, cu dublă măsură față de ceilalți cetățeni care plătesc 

impozite în Târgu Mureș lună de lună și care se chinuie ca artiști, ca manageri culturali, ca 

antreprenori, și așa mai departe, să supraviețuiască într-un oraș ca Târgu Mureșul, și 

dumneavoastră presupun că veți vota sute de mii de lei pentru distracția unor oameni sănătoși. 

Mulțumesc. 

 Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Domnul consilier Bungărdean, aveți 

cuvântul. 
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Dl. consilier Bungărdean: - Vă mulțumesc.  În continuare la ceea ce a zis domnul 

Dan Masca, aș vrea și mie să mi se răspundă în scris dacă au fost solicitări din partea unor ONG-

uri,  de a încheia aceste acorduri, anumite acorduri cu Primăria, pentru a li se aloca un anumit 

buget, și au fost respinse.  Deci, aș vrea să primesc lista cu ONG-urile cărora aceste solicitări de 

parteneriate le-au fost respinse și din ce motiv? Vă mulțumesc.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Domnul viceprimar Kovacs, aveți 

cuvântul. 

Domnul viceprimar Kovacs: -  Bună ziua, înțeleg, stimați colegi, poziția 

dumneavoastră, dar aș avea o rugăminte foarte mare. Totuși, să nu devenim populiști și 

demagogi, în sensul în care să punem în antiteză niște chestii care sunt total diametral opuse.  

Adică dumneavoastră să spuneți aici, ca și consilier local, că noi, Consiliul local, nu votăm și nu 

susținem pe cei nevoiași și că  nu ne achităm de această sarcină, mi se pare incorectă  abordare  

și vă rog să nu punem lucrurile în antiteză pentru că nu e vorba de același lucru.  Confundăm 

merele cu perele.  Deci, vă rog frumos! Ani de ani de zile și și anul acesta am mărit bugetul la 

D.A.S., la asistență socială, și an de an mărim contribuția cu care sprijinim acele ONG-uri care 

se ocupă de sistemul social. 

Deci, vă rog foarte frumos, să nu devenim demagogi pentru că nu-i corect, nu-i corect. 

Am înțeles că dumneavoastră aveți o poziție fermă în acest sens, dar totuși, să nu amestecăm 

lucrurile.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult,  dl. consilier  Mașca, vreți să 

cuvântul? 

Dl. consilier Mașca: - Vreau să iau cuvântul, pentru că nu îmi place să fiu jignit fără 

rost.  Nu sunt demagog, este altceva cuvântul demagog. Eu sunt un om care nu vrea să fie tratat 

cetățeanul cu dublă măsură, iar banii aceștia pot să fie alocați pe ceea ce este obligatoriu să 

finanțăm: școala și asistența socială. Nu există centru respiro ca în alte reședințe de județ și 

situația este diferită față de sumele acordate ONG-urilor autorizate de Ministerul Muncii pentru 

servicii sociale. Cunoaștem foarte bine că mă ocup de zeci de ani de partea aceasta, co-finanțând 

de ani de zile astfel de proiecte sociale din bani privați.  Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Și eu aș avea un comentariu. Poate, 

nu sunt sigur, dar s-ar putea, domnul consilier, dacă ați avea o inițiativă ca Consiliul local să  

finanțeze un astfel de centru respiro, ar fi șanse mai mari de succes decât dacă ridicați această 

problemă la un punct absolut aleatoriu din această perspectivă. Eu chiar vă rog, inițiați o astfel 

de hotărâre și, eventual, dacă vreți, atuncea mă alătur dumneavoastră ca și inițiator.  Dar, cum 

considerați. Aveți cuvântul.  

Dl. consilier Mașca: - Deseară la ora 19, la Antigaleria Cactus, muzicianul artist Szasz 

Csaba  vă invită de la ora 19, ca să-l ajutați să-și vândă creația de artist în Târgu Mureș, el 

neavând șansa să participe la aceste parteneriate, fiind un artist deosebit al comunității noastre.  

Deci nu există să-mi spuneți că iau cuvântul pe lângă subiect, pentru că e vorba de dubla măsură 
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de finanțare  de artiști, cu dublă  măsură pe alte criterii, totalmente diferite, indiferent că sunt 

români, maghiari, romi, sașii ce nații mai  trăiesc în orașul acesta.  Dacă dvs. credeți că un partid 

căruia nu i se pune pe ordinea de zi HCL-uri care au fost depuse de luni de zile, care privesc 

sportul, care privesc partea de igienă din școli, care în comisiile de specialitate nu a trecut 

amendamentele respective propuse,  nu au ajuns la dvs., pentru că dacă nu trec, nu se trec pe 

hârtia aceasta. Zic să vă documentați înainte și apoi să ne acuzați. Mulțumesc.   

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc, domnul consilier. Nu pot să vă zic că aveți 

dreptate, dar haideți să închidem această treabă aici.  Domnișoară Frunda. 

D-na consilier Frunda: - Mulțumesc frumos. Domnul Mașca, nu numai că sunteți 

demagog,  mai sunteți și populist, pentru că foarte bine știți că domnul Szasz Csaba este un 

beneficiar al acestor  parteneriate, atât în mod direct cât și în mod indirect. Și nu numai dânsul, 

ci și foarte mulți artiști contemporani locali beneficiază de aceste proiecte. Sunt nenumărate 

festivaluri și evenimente la care sunt  invitați artiștii autohtoni, atât muzicieni, cât și artiști 

plastici. Degeaba vă uitați afară de pe fereastră, că cu dumneavoastră vorbesc domnul Mașca. Și 

atâta respect să aveți când vorbesc cu dumneavoastră, să vă uitați la mine. Deci, vă rog frumos, 

cum a zis și domnul viceprimar, puțin mai mult respect față de munca tuturor oamenilor care se 

implică în aceste lucruri și față de artiștii care beneficiază și organizatorii evenimentelor care 

beneficiază de aceste parteneriate. Mulțumesc. 

 Dl. consilier Mașca: - Da, îmi cer scuze că nu mă uit, sunt mai  emotiv de felul meu 

și timid ca fire. Deci, aș  dori să vă repet încă o dată,  acești oameni și alții din comunitate, din 

păcate, chiar discut cu ei de mulți ani,  nu au ce face, sunt obligați,  să fie subcontractor, pentru 

că altă șansă în mod direct să aplice pe concurs de proiecte transparent și la fel ca orice alt 

cetățean, indiferent de pilele lui din oraș și de tipul de proiect, care poate să fie critic la adresa 

puterii din oraș, nu au altă șansă, credeți-mă că fac asta de zeci de ani și mulți, mulți bani investiți 

în proiectele comunității. Da, deci, nu e nevoie să-mi țineți lecții pe ceva care stăpânesc foarte, 

foarte  bine. Deci, dubla măsură nu este bună în nici un domeniu. Banii care se dau de la 

contribuabilii târgumureșeni, cu milioanele în afara comunității, cu impact minimal, nu este 

bună. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: -  Mulțumesc, domnul consilier  Mașca. 

Mergem la vot. În prima fază, supun la vot proiectul de hotărâre în forma originală.  Pe 

urmă, mergem la amendamentul formulat de comisia de buget, respectiv comisia de urbanism. 

Vă rog, în prima fază, forma originală. 

Cine este pentru? –  

Cine este împotrivă? – 18 voturi  (2  voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine se abține? – 3 voturi (Benedek Th., Bungărdean E., Istrate M.) 

Proiectul de hotărâre n-a trecut în forma originală. Trecem acum la amendamentul 

formulat în comisia de buget, după cum v-am citit. 

Cine este pentru? – 16 voturi (2  voturi online Iszlai T., Jakab I.) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Mașca D., Birtalan I., Veress B.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Istrate M., Bungărdean E.) 
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Amendamentul a trecut. Amendamentul formulat în comisia de urbanism.  

Cine este pentru? – 16 voturi (1 vot online) 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Mașca D.)   

Cine se abține? – 3 voturi (Istrate M., Bungărdean E., Veress B.) 

Au trecut cele două amendamente și acum supun la vot materialul în forma  completă, 

cu cele două amendamente aprobate. 

Cine este pentru? – 18 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., Gyorgy A.) 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

Cine se abține? – 2 voturi (Istrate M., Bungărdean E.)  

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 2 voturi împotrivă și 2 abțineri. 

 

Proiecte de hotărâri  în regim de urgență   

Punctul nr. 1 - regim de urgență   

Proiect de  hotărâre  privind  reglementarea deschiderii sezonului estival în cadrul 

Complexului de Agrement și Sport „Weekend”. 

 Dl. consilier Kelemen: -  Comisiile  au fost de acord. Supun la vot, vă rog. 

 Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., Gyorgy A.) 

 Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

 Cine se abține? –  

 Hotărârea a fost adoptată cu  20 de voturi pentru și 2 voturi împotrivă. 

Punctul nr. 2 - regim de urgență   

Proiect de  hotărâre  privind  aprobarea preluării unui autovehicul din administrarea 

Direcției Poliția Locală Târgu Mureș în domeniul privat al Municipiului Târgu Mureș și 

transmiterea acestuia, cu titlu gratuit, în administrarea Centrului de Cultură, Artă și Agrement 

Târgu Mureș.  

Dl. consilier Kelemen: -  Comisiile  au fost de acord. Supun la vot, vă rog. 

 Cine este pentru? – 20 voturi (3 voturi online Iszlai T., Jakab I., Gyorgy A.)  

 Cine este împotrivă? – 2 voturi (Mașca D., Veress B.) 

 Cine se abține? –  

 Hotărârea a fost adoptată cu  20 de  voturi pentru și 2 voturi împotrivă. 

Mulțumesc foarte mult.  Stimați colegi, am epuizat ordinea de zi.  

Trecem la diverse, dar nu înainte să vă rog să luați act de cele 14 Informări care au 

fost încărcate pe tablete și atât.  

 

La Diverse, vă rog. Domnul consilier Mașca, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: - Ca urmare a sesizărilor cetățenilor care au luat cuvântul acum 

câteva săptămâni, mi s-a comunicat că în zona aceea de sală nu se aude nimic, când participă la 

discuții ca cetățeni.  Ar fi bine dacă se poate să se asigure o sonorizare și în acea zonă. Totodată, 

pentru design, ca să fie totuși adus la zi  și se vede când se transmite live și mai ales când iau 

colegii de la AUR cuvântul, că poate că se zugrăvește aici, în spate. Nu suntem chiar așa de 

săraci, târgumureșenii, ca să nu ne permitem  o zugrăvire aici, în spațiul acesta.  
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Aș mai dori, dacă se poate să mi se comunice, pentru că știți cazul de la Gimnaziu 

Coșbuc, cu șase mascați prezenți, ambulanțe, sirene pornite, pentru că un copil de nouă ani a 

trântit o ușă, s-a spart sticla nesecurizată pe mâna lui, cine anume din partea primarului participă 

la Consiliul de administrație? De câte ori a fost  de când a fost numit din toamna anului trecut și 

câte sesizări a trimis către Direcția de Asistență Socială, legat de acest caz? Inclusiv dacă se 

poate, câte consilieri psihologice la nivel de școală sau efectuat, urmare a acestor situații 

existente, copilul fiind la a patra școală publică, mutat în ultimii cinci ani? Mulțumesc frumos.  

Dl. consilier Kelemen: - Domnul consilier Bungărdean, vă rog. 

Dl. consilier Bungărdean: -  Vă mulțumesc. Am o informare pentru cetățeni, pentru 

târgumureșeni în special, și anume cu privire la proiectul de hotărâre pe care l-am depus și nu a 

fost depus pe ordinea de zi. Am înțeles că va fi pus  luna viitoare, în legătură cu acordarea 

titlurilor de cetățeni de onoare  militarilor care și-au dat viața la inundațiile din 1970  pentru a-i 

salva pe locuitorii din zona râului Mureș. Vreau să îi anunț pe această cale, atât pe rudele 

acestora, prietenii, cunoștințele, de dubla măsură, să zic așa, cu  privire la acordarea acestor 

titluri. Am înțeles, neoficial, că nu li se vor acorda titlul de cetățeni de onoare, dar, în schimb, 

vreau să le amintesc târgumureșenilor că anul trecut s-au acordat aceste titluri unor cântăreți, 

muzicieni, de care, eu, sincer, nici n-am auzit de ei. Nu  sunt în domeniu, îmi cer scuze dacă, nu 

vreau să le reduc din merite, dar, înseamnă că primim aceste titluri pe muzică, în loc să primească 

anumite persoane care și-au dat viața pentru a salva alte vieți omenești. Pe această cale le 

transmit rudelor acestora că, din păcate, dacă acei militari au ales această carieră și nu au ales să 

fie cântăreți, nu se poate să primească aceste titluri de cetățeni de onoare.  

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc, domnul Bungărdean. Domnul consilier Maior, 

aveți cuvântul. 

Dl. consilier Maior: - Nu știu dacă ar trebui să le transmiteți ceva rudelor, pentru că 

încă nu s-a votat nimic; unu la mână.  Doi la mână,  pe surse și eu am auzit că mâine va fi 

avalanșă în Târgu Mureș.  Oare ar trebui să le transmită târgumureșenilor să-și ia  schiuri, sau ce 

să facă?  Dar dacă tot am deschis subiectul ăsta, aș ruga executivul Primăriei să vină până la 

următoarea ședință, cu un regulament  în care să scriem exact la cine dorim, bineînțeles, votat 

de către Consiliul local, la ce ne dorim să dăm, să aibă niște criterii, să vedem câte persoane, 

pentru că dintr-un punct de vedere, aveți dreptate atunci când spuneți că poate s-au dat la anumite 

persoane un pic precipitat, dar  ele fiind date nu știu dacă e bine să ne legăm de astfel de persoane.  

Mulțumesc mult, deci rugămintea mea ar fi, cam asta e concluzia, să se facă un material pentru 

ședința următoare, în care să știm exact critici, să vedem cam la câte persoane o să ne gândim să 

mai acordăm titlu de Cetățean de onoare, într-un an de zile. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Domnul consilier Csiki. 

Dl. consilier Csiki: - Bună ziua! Profit de această ocazie, stimați colegi, dl. președinte, 

dacă știți, Târgu Mureș organizează Final Four-ul la Cupa României la futsal.  Ieri, echipa 

C.S.M.-ului a câștigat un joc disputat și joacă finala astăzi cu Odorhei. Un meci disputat și cu 
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această cale chiar felicit echipa C,S,M,  pentru acest rezultat și, de ce nu, poate reușim să 

devenim și campioni, cu această ocazie. Vă mulțumesc.    

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Domnul consilier Vulc, vă rog. 

Dl. consilier Vulc: -  Nu am apucat să fiu așa de rapid ca dl. Csiki Zsolt,  și voiam o 

intervenție pe interpelarea domnului consilier  Bungărdean. 

Da, nu este corect să vă antepronunțați. Am înțeles din partea inițiatorilor că ați fost 

mandatați să le susțineți tot acest circuit, acest demers.  Poate fi un element de presiune în plus, 

pe care-l introduceți la nivelul Consiliului local. Eu personal susțin acest demers și faptul că vă 

antepronunțați înainte ca toate documentele să parcurgă circuitul corect, circuitul de avizare, ne 

lasă, așa, o imagine până în luna mai, că dinainte de a valida prin vot demersul ăsta, parcă ați 

tras concluzii.  Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Nu mai  văd intervenții. Deci stimați colegi, vă 

mulțumesc. Dl. consilier Csiki, ați câștigat? 

Dl. consilier Csiki: - Cred că am uitat să vă spun  ora: 17.30  este finala Cupei.  

Mulțumesc.  

Dl. consilier Kelemen: - Desigur. Dacă nu sunt alte intervenții și nu văd, doamna  

Veress, vă rog. 

D-na consilier  Veress: - Aș vrea să știu dacă o să fie un autobuz,  sau nu, până în 

cartierul Budiului, este un cartier nou.  Și vă rog să-mi trimiteți  în scris  dacă va fi, nu va fi, dacă 

este programat, dacă se știe ceva. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Și iarăși nu văd alte intervenții, stimați colegi. 

Mulțumesc pentru participare.  La revedere! Am încheiat ședința. 

 

 

 

 

        Dl. consilier Kelemen Atilla-Márton – preşedinte de şedinţă ______________ 

 

 

        D-na Bordi Kinga -  Secretar General  al  Municipiului Târgu Mureş ________ 

 


